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De voorzitter opent om 19.50 uur de vergadering en heet iedereen van harte welkom. 
 
Maastrichtse Volkspartij (de heer Vrehen) deelt mee dat de vragen van de fractie naar tevredenheid 
zijn beantwoord. De nota Van signaalrood naar bronsgroen biedt voldoende perspectief voor 
vooruitgang op het gebied van de publieke gezondheid. Spreker ziet uit naar de uitvoeringsplannen en 
de toelichting daarop. Hij vraagt de wethouder tot slot uitleg te geven over de aansluiting van dit 
onderwerp en deze nota op het sociaal domein. 
 
Voor de VVD (de heer Limpens) is dit voorstel rijp voor behandeling in de raad. 
 
CDA (mevrouw Leers) stemt in met de gekozen programmalijnen Gezonde jeugd, Gezonde wijk en de 
aandacht voor kwetsbare personen. De fractie is voorstander van gezondheidsbevorderende 
campagnes zodat zoveel mogelijk mensen vitaal kunnen meedoen aan de samenleving. Daarbij is 
preventie en vroegsignalering van problemen van groot belang. Ook het CDA kijkt met veel 
belangstelling uit naar de uitvoeringsplannen. 
 
PvdA (de heer Bastiaens) prijst het stuk en onder andere de uitgangspunten en ziet uit naar verdere 
concretisering van de uitvoeringsplannen met duidelijke en meetbare doelen. Ook de heer Bastiaens 
vraagt naar de verbinding van dit onderwerp met het sociaal domein. Hij wil weten hoe zaken in beide 
domeinen elkaar kunnen versterken. 
 
Partij Veilig Maastricht (de heer Hameleers) vraagt aandacht voor de kwetsbare ouderen. Spreker 
wil weten of voor hen de oude regels nog kunnen gelden. 
 
Seniorenpartij (de heer Pieters) heeft gelezen dat de drie programmalijnen op regionaal niveau en 
subregionaal niveau nader worden uitgewerkt waarbij de agenda van de burgers in grote mate 
bepalend is. Spreker vraagt om uitleg van de wethouder. 
De GGD houdt eind september 2016 een grote gezondheidsmonitor. Spreker wil weten of de 
resultaten hiervan worden meegenomen in het beleid. 
 
D66 (mevrouw Eurlings) prijst de nota, maar wordt een beetje kriebelig van termen als ‘zoeken naar 
de energie van burgers’ en deze ‘koppelen aan de professionele inzet’ en ‘koppelen aan de agenda 
van de burgers’ en dergelijke.  
Spreekster vraagt de wethouder om de opmerkingen in de stadronde te verwerken in de 
uitvoeringsnota. Zij vraagt verder om aandacht voor de problematiek van zwerfjongeren. 
 
GroenLinks (mevrouw Korsten) sluit zich aan bij de bijdragen van de PvdA en de Maastrichtse 
Volkspartij, de complimenten over de nota en de vraag over de relatie met het sociaal domein. 
Spreekster vraagt ook om concrete en meetbare doelen te formuleren. 
 
SP (mevrouw Van Haasen) kan zich vinden in de voorliggende nota. Spreekster sluit zich aan bij de 
vragen over de aansluiting op de sociale agenda van zowel de gemeente als de provincie en ziet uit 
naar de verdere concretisering. Spreekster ziet aansluitingen bij zaken in het sociaal domein als de 
wijkgerichte aanpak, vroegsignalering en preventie. 



Het vervolgproces wordt gemonitord. Spreekster vraagt naar de inrichting van dat proces en wil weten 
of daarbij een koppeling gelegd kan worden met de monitoring van de ontwikkelingen in het kader van 
de drie decentralisaties. 
Er wordt onderzoek gedaan naar wijkprofielen en er wordt een burgertop georganiseerd. Spreekster 
wil weten of dit in samenhang gebeurt met het sociaal domein en de sociale agenda, waar ook deze 
zaken plaatsvinden. 
Mevrouw Van Haasen vraagt tot slot aandacht voor de inrichting van de fysieke ruimte, de inrichting 
van de stad en de luchtkwaliteit, en ziet uit naar de verdere concretisering van dit voorstel. 
 
Wethouder Damsma deelt mee dat in de afgelopen periode samen met de deelnemende achttien 
gemeenten getracht is om grip te krijgen op deze problematiek. Met de inbreng in de stadsronde 
worden zaken later verder uitgewerkt en wordt het gezondheidsbeleid van Maastricht concreet vorm 
gegeven. Bij het containerbegrip publieke gezondheid is het wijkprofiel belangrijk met informatie op 
buurt- en wijkniveau en over de fysieke ruimte. 
De wethouder is blij met de aandacht voor deze problematiek op Zuid-Limburgs niveau, maar 
benadrukt dat er in dat gebied ook verschillen zijn. Dat moet nu verder vorm worden gegeven. De 
provincie is daarbij faciliterend en ondersteunend. Zij heeft bijvoorbeeld binnenkort een gesprek met 
de gedeputeerde over het project Your coach next door, een project voor kinderen met obesitas. 
Bij de verbinding met het sociaal domein is onder andere de Blauwe Zorg belangrijk, waarbij aandacht 
is voor onder meer psychische zorg (door huisartsen). 
De GGD is de uitvoerder van het publiekegezondheidsbeleid, zowel in het algemeen (op Zuid-
Limburgse schaal) als op de schaal van Maastricht. 
Bij de problematiek van de zwerfjongeren zijn psychische en lichamelijke gezondheid belangrijke 
thema’s. 
De wethouder vindt het tijd om snel te gaan werken aan de uitvoeringsnota. 
 
De heer Reiters benadrukt dat de uitvoeringsplannen samen met betrokkenen uit de drie 
programmalijnen worden opgesteld, namelijk met de jeugd en zijn omgeving (scholen, wijken en 
ouders). Daarbij worden ook de wijkprofielen betrokken. Doelstellingen kunnen per wijk en per periode 
(welk thema wordt opgepakt?) verschillen. Deze doelstellingen moeten meetbaar worden beschreven. 
 
GroenLinks (mevrouw Korsten) vindt dat uitvoeringsplannen vooral actie moeten uitstralen en wil 
weten wat er, behalve veel overleg, komende periode gaat gebeuren. 
 
De heer Reiters antwoordt dat er eerst goed overlegd moet worden hoe zaken aangepakt moeten 
worden. Daarna kan er, samen met betrokkenen (van huisarts tot sportvereniging) gewerkt worden 
aan concrete acties, bijvoorbeeld het bestrijden van obesitas bij kinderen of het tegengaan van 
verslaving. 
 
PvdA (de heer Bastiaens) vindt dat op de eerste plaats de doelstellingen verder doorvertaald moeten 
worden naar concretere doelstellingen met aandacht voor de relatie met de activiteiten binnen de drie 
decentralisaties. Spreker wil verder weten hoe en in welke volgorde de verschillende wijken en 
buurten worden aangepakt. 
 
De heer Reiters antwoordt dat niet alle wijken tegelijk worden aangepakt. Wellicht dat de wijken met 
de grootse problematieken het eerst aan bod komen. In sommige wijken vinden al acties plaats. 
Spreker benadrukt dat er rekening gehouden wordt met en dat uitgegaan wordt van de reeds 
bestaande activiteiten op sociaal gebied in het kader van de drie decentralisaties. 
 
PvdA (de heer Bastiaens) vindt het allemaal goed bedoeld, maar te vaag en te vrijblijvend. 
 
Wethouder Damsma zegt toe in kaart te brengen wat er nu al gebeurt op het gebied van publieke 
gezondheid. In het kader van de jeugdgezondheidszorg heeft de gemeente wettelijke taken (met een 
duidelijke verbinding met de jeugdzorg). Op dat gebied worden al resultaten bereikt. Maar er wordt 
ook gewerkt aan een groot aantal andere zaken. Het is goed om dat allemaal in kaart te brengen. 
In sommige wijken is sprake van een forse gezondheidsproblematiek, maar is het de vraag of de 
mensen dat ook zo ervaren. Het is soms moeilijk om hen te overtuigen dat een gezondere leefwijze 
beter is. Er wordt constant aan gewerkt om mensen, vooral de jeugd, bewust te maken van het belang 
van een gezonde leefwijze. 
 



GroenLinks (mevrouw Korsten) wil weten wie bepaalt welke uitvoeringsplannen in uitvoering 
genomen worden en wanneer. Spreekster stelt voor dat de wethouder de raad hiervoor een voorstel 
voorlegt. 
 
De heer Reiters antwoordt dat de uitvoeringsplannen gesplitst kunnen worden in twee fases: het 
opstellen van de plannen (met bijvoorbeeld themabijeenkomsten in de wijken) en vervolgens het 
vaststellen van de bijbehorende concrete doelstellingen. 
 
Partij Veilig Maastricht (de heer Hameleers) vraagt naar de positie van de ouderen in deze plannen. 
Spreker wil ook weten hoe zorgmijders (die onder andere in verband met het hoge eigen risico zorg 
mijden) bereikt kunnen worden. 
 
Wethouder Damsma antwoordt dat dit een zaak is van de zorgverzekeraars en de landelijke overheid. 
Zij benadrukt dat de ouderen absoluut niet vergeten worden. Daarom is het goed om in kaart te 
brengen wat er nu al gedaan wordt. Samen met alle betrokkenen, ook met de fracties, moet nu 
gekeken worden wat er moet gebeuren en wat daarbij prioriteit heeft. De fracties hebben veertien 
dagen geleden al input geleverd. Dat wordt nu verwerkt.  
 
SP (mevrouw Van Haasen) is blij met het toegezegde overzicht met wat er al allemaal op dit gebied 
gebeurt. Spreekster roept de wethouder op om de raad op korte termijn inzicht te geven in de concrete 
plannen. Zo zijn er burgertoppen in de wijken aangekondigd. Die moeten in combinatie met de 
lopende projecten in de wijken georganiseerd worden. 
 
Seniorenpartij (de heer Pieters) benadrukt dat er een regionaal gezondheidsbeleid voorligt. De 
discussie spitst zich echter toe op Maastrichts niveau. Spreker wil weten of Maastricht op dit gebied 
een voortrekkersrol vervult en wat er in de andere gemeenten wordt gedaan. 
 
Maastrichtse Volkspartij (de heer Vrehen) gaat akkoord met de kadernota en de uitgangspunten 
voor de uitvoeringsplannen. Spreker benadrukt dat er een innige relatie is met de activiteiten binnen 
het sociale domein en stelt voor om de problemen die daarbij zijn ontstaan, ook mee te nemen in de 
uitvoeringsplannen. 
 
De voorzitter constateert dat er met deze discussie eigenlijk al invulling wordt gegeven aan het 
regionale kader. Hij gaat ervan uit dat de wethouder deze opmerkingen meeneemt in de 
uitvoeringsplannen.  
 
PvdA (de heer Bastiaens) vindt dat er ook kaders aan de uitvoering gesteld kunnen worden. 
 
De voorzitter is het daarmee eens. Hij constateert dat alle fracties het eens zijn met het voorgestelde 
regionale kader en dat het voorstel als hamerstuk geagendeerd kan worden voor de volgende 
raadsvergadering. 
 
Maastrichtse Volkspartij (de heer Vrehen), CDA (mevrouw Leers) en GroenLinks (mevrouw 
Korsten) vragen de wethouder om de fracties op de hoogte te houden van de uitvoeringsplannen en 
deze voor te leggen aan de raad. 
 
PvdA (de heer Bastiaens) kondigt fractieberaad aan. 
 
Seniorenpartij (de heer Pieters) herhaalt haar vraag over de gezondheidsmonitor van de GGD: 
worden de resultaten hiervan betrokken bij het voorliggende voorstel? 
 
De voorzitter bedankt iedereen voor zijn bijdrage en beëindigt dit overleg om 20.30 uur. 
 



 


